
Kouvolan Urheilupetanque r.y. 10 vuotta 
 

 
 
Kouvolan Urheilupetanque r.y. on merkitty yhdistysrekisteriin 12.5.2015. 
Yhdistykselle annettu Y-tunnus 8.8.2016 (2774892-4). 
 
Yhdistyksen perustavassa kokouksessa olivat läsnä Markku Latvanen, Petri 
Lohman, Vuokko Majander, Jarkko Pahkala ja Arto Rantakaulio.  



Ajatus seuran perustamisesta syntyi vahvaan haluun luoda hyvät olosuhteet 
lajin harrastamiselle Kouvolan seudulla. Kilpailullisesti voi menestyä vain 
harjoittelemalla riittävästi. Sitä varten tarvittiin harjoittelu olosuhteet, jossa voi 
pelata talvellakin. Ensimmäinen halli löytyi Hemmintieltä Kuusaalle mennessä. 
Talkootyöllä halli kunnostettiin lajille sopivaksi ja viihtyisäksi. Vuokraus päättyi 
kuitenkin varsin lyhyen ajan jälkeen, koska halli haluttiin muuhun käyttöön 
(2015-2017). Petri Lohman teki alkuvaiheessa paljon töitä hallin löytämiseksi. 
 
 

             
Kuvia Hemmintien hallista 
 

 
 
Kiitos vanhalle hallille. 
 
 

Harrastuksiin liittyy usein 
intohimoa ja halua. Harrastus tuo 
merkitystä elämään rikastuttamalla 
sitä. Viereisen kuvan kuvatekstistä 
on aistittavissa paljon. 
 
Vaikka jotain päättyy niin jotain 
uutta se samalla mahdollistaa. 
Jarkko Pahkala kertoo käyneensä 
Veli Hyyryläisen kanssa reilun 
tunnin keskustelun aiheesta, miten 
mahdollistettaisiin lajin säilyminen 
Kouvolassa elinvoimaisena.  
 
Löytyi uusi halli ja Veli halusi 
osaltaan panostaa voimakkaasti 
puitteisiin. Hänen ajatuksensa 
pohjana on kokemustietoa siitä, 
miten juuri puitteet luovat pohjaa 
harrastukselle ja kehittymiselle.  



Petankkia Eiffel-tornin varjossa – Kouvolan Somerotiellä  
eli uusi halli rakentuu 
 

 
 
Konehallin saattaminen pelihalliksi vaati paljon työtä ja tahtoa. Ratapaja Oy 
vuokraa tilat toimintaa varten ja laittaa osaltaan ison panoksen saattaakseen 
tilat Veli Hyyryläisen tuella erinomaiseen kuntoon. Seuran puolesta talkootyö 
tunteja kertyi satoja. Tavoitteeksi asetettu Suomen paras petanquehalli 
toteutui. Ensimmäiset kilpailut pelattiin valmiissa hallissa syksyllä 2017. 
 

      
 
Tällainen siitä pitäisi tulla. Aihio on olemassa. 
 

     
 
Muutostyöt jo vauhdissa. 



    
 
Näkymä puhkaistuun uuteen oveen ja tulevasta toimistotilasta. 
 

      
 
Promenadi ranskalaiseen tyyliin rakentumassa. 
 

     
 
Yläkertaan menevät portaat ovat kääntyneet eri suuntaan ja saniteettitilojen 
edustan lattia valmistuu. Seinien ja katon pesua sekä maalausta, jotta tiloista 
saadaan valoisammat ja edustavat. 



     
 
Merkittävä muutos käytettävyyden kannalta oli pääkulun muuttaminen 
sisäpihalta kadun varteen. Seinään reikä ja ovi katoksineen tilalle. Työn vaihetta 
tarkastelemassa Oiva Pahkala ja Veli Hyyryläinen. 
 

 
 
Lopputulos oli erinomainen. Iso kiitos kaikille talkootyöhön osallistuneille. 
Samoin iso kiitos Ratapaja Oy panostuksesta. Petankki on saanut puitteet, 
jossa toimintaa voi hyvällä mielellä jatkaa. 
 
 



Toimintaa vuosien varrella 
 

      
 
Viikkopelit ovat olleet tärkeä osa harrastusta. Uudet harrastajat ovat olleet 
tervetulleita kokeilemaan. Lajin tunnettuutta on tehty osallistumalla erilaisiin 
tapahtumiin. 
 

 Mielakan pääkenttä 2019 
 
Kilpailujen järjestäminen on vaatinut jäseniltä aktiivisuutta, mutta 
mahdollistanut siinä samalla myös varainhankintaa. Esimerkkinä kahdet SM-
kisaviikot, joista ensimmäinen Kouvolan Mielakassa ja toinen Iitissä 
yhteistyössä Radalla Resortin kanssa. 



 
 
Radalla Resortin SM-viikko uusilla edustusasuilla, tukijana keskellä Veli 
Hyyryläinen. Vuosi 2022. 
 

       
 
Portaat ovat olleet aktiivisessa käytössä palkintokuvien ottamisessa. Niitä on 
kymmeniä ja kymmeniä. Tässä Itä-Suomen mestareina 2023.  
Oikealla Pirjo Rautio ja Lilli Hyyryläinen kukitettuna kiitokseksi isosta 
työmäärästä kahvion pitämisessä vuosien varrelta. 



   
Ystävyysottelu kevättalvella 2024 MAP Räimeä vastaan. Kiitos vierailusta. 
 

 Singelikisaa Somerotiellä 2024. 
 

 
Seuran yhteisöllisyyttä ja näkyvyyttä Riiihimäen SM-viikolla 2024. 



 
Seura-SM Kouvolan Paraatikentällä elokuussa 2024. 
 

 
Arto Stenberg vetää valmennusta huhtikuussa 2025. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Mitalisteja KUPin lisenssillä Suomen Petanqueliiton kilpailuissa  
 
2019 
Seura-SM, hopeaa, Jarkko Pahkala, Jukka Holopainen, Jari Pahkala, Arto 
Rantakaulio, Toni Kattelus, Oula Rintala, Nikolai Andreev 
Veteraanit 65v, SM-singeli, hopeaa, Risto Ukkola 
Finnish Masters, 2.sija, Jarkko Pahkala 
 

      
 
2020 
Finnish Masters, 1.sija, Jarkko Pahkala 
SM-ammunnat, naiset, hopeaa, Arja Simonen 
SM-ammunnat, hopeaa, Jarkko Pahkala 

 
 
 
 



2021 
Juniorit SM-trippeli, Iisa Pahkala, hopeaa 
SM-sarja, pronssia, Jarkko Pahkala, Jari Pahkala, Tero Nikki, Jukka 
Holopainen 
SM-ammunnat, naiset, hopeaa, Arja Simonen 
 

     
 
 
2022 
SM-duppeli, kultaa, Jarkko Pahkala 
Juniorit SM-trippeli, kultaa, Iisa Pahkala 
SM-sekaduppeli, kultaa, Salla Kalliosalo 
Naiset SM-singeli, hopeaa, Anu Uusio 
SM-sekatrippeli, hopeaa, Jarkko Pahkala 
SM-trippeli, pronssia, Jukka Holopainen 
SM-sarja, pronssia, Jarkko Pahkala, Jari Pahkala, Tero Nikki, Jukka 
Holopainen 
Finnish Masters, 2.sija, Jarkko Pahkala 
 

   



2023 
Veteraanien 1. divari, kultaa, Tapio Rajamäki, Petri Turkkila, Timo Pöntinen, 
Risto Pietiläinen 
 

 
 
2024 
Naiset, SM-trippeli, pronssia, Raija Sihvonen 

 
 
Edustustehtävä 2016 
 
Jarkko Pahkala edusti Suomea Madagasgarin MM-kilpailuissa trippelissä sekä 
ammuntakisassa. 
 

    



Yhdistyksen hallinto 2015 - 2025 
 
Yhdistyksen perustavassa kokouksessa olivat läsnä Markku Latvanen, Petri 
Lohman, Vuokko Majander, Jarkko Pahkala ja Arto Rantakaulio.  
 
9.5.2016 

Puheenjohtaja Jarkko Pahkala 

Jäsenet, Vuokko Majander, Kalevi Pahkala, Tapio Rajamäki ja Arto Rantakaulio. 
 
7.11.2017 

Puheenjohtaja Jarkko Pahkala 

Jäsenet, Vuokko Majander, Kalevi Pahkala, Tapio Rajamäki ja Arto Rantakaulio. 
 
3.12.2018 

Puheenjohtaja Jarkko Pahkala 

Jäsenet, Vuokko Majander, Kalevi Pahkala, Matti Penttilä, Tapio Rajamäki ja Arto 
Rantakaulio. 
 
19.12.2019 

Puheenjohtaja Jarkko Pahkala 

Jäsenet, Vuokko Majander, Kalevi Pahkala, Matti Penttilä, Tapio Rajamäki ja Arto 
Rantakaulio. 
 
26.11.2020 

Puheenjohtaja Jarkko Pahkala 

Jäsenet, Kalevi Juvonen, Vuokko Majander, Tapio Rajamäki ja Arto Rantakaulio, 

 
8.12.2021 

Puheenjohtaja Jarkko Pahkala 

Jäsenet, Kalevi Juvonen, Vuokko Majander, Tapio Rajamäki ja Arto Rantakaulio, 

 
4.12.2022 

Puheenjohtaja Jarkko Pahkala 

Jäsenet, Kalevi Juvonen, Vuokko Majander, Tapio Rajamäki ja Arto Rantakaulio, 

 



 
29.9.2023 
Puheenjohtaja Petri Turkkila 
Jäsenet, Jari Pahkala, Risto Pietiläinen, Timo Pöntinen ja Tapio Rajamäki 
 
4.11.2024 
Vuosille 2025-2026 (2v) 
Puheenjohtaja Petri Turkkila 
Jäsenet, Jari Pahkala, Tapio Rajamäki ja Vuodelle 2025 (1v) Kalevi Pahkala, Risto 
Pietiläinen 
 
 
Kilpailujen järjestämistä viikko- ja kuukausikilpailujen lisäksi 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      
Ratapaja Open, 2018           Seura-SM, 2018, Mielakka 

TUL Mestaruuskilpailut, 2015 
SM-sekakisat, 2016 
EM- ja MM-karsinta, 2017 
EM- ja MM-karsinta, 2018 
Seura-SM, 2018 
Suomen-Cup, 2018 
TUL-hallitrippeli, 2018 
MM-karsinta, 2019 
SM-kisaviikko, 2019 
TUL-hallitrippeli, 2019 
MM-karsinta, 2020 
MM-karsinta, 2021 
 

EM- ja MM-karsinta, 2022 
Kymi-Saimaa seuramestaruus, 2022 
SM-sarjakierros, 2022 
SM-kisaviikko, 2022 
Kymi-Saimaa seuramestaruus, 2023 
EM- ja MM-karsinta, 2023 
TUL-hallitrippeli, 2023 
EM-karsinta, 2024 
Kymi-Saimaa seuramestaruus, 2024 
Seura-SM, 2024 
EM-karsinta, 2025 
Kymi-Saimaa seuramestaruus, 2025 
 



Jarkko Pahkalan haastattelu 24.3.2025, puheenjohtaja 2015 - 2023  
 
”Idea uudesta seurasta syntyi tavallaan pakosta. Edustin silloin Koskikuulaa ja olin 
varapuheenjohtajana siellä. Harjoittelimme UPM Kymmenen luolassa Ruukinportissa. Se tila 
todettiin kuitenkin UPM:n taholta niin huonokuntoiseksi, että siellä ei enää saanut pelata. Se 
oli kylmä konehalli ja varmaan homeinen. Sen käyttö loppui keväällä 2015.  Samaan aikaan 
Myllykoskella oli maapohjahalli, mihin valtio oli budjetoinut keinonurmen eli se 
harjoittelupaikka meni samana keväänä. Itse keräsin Koskikuulalle 7-8 uuden hallin tiedot 
vuokrineen, mutta silloinen seura ei ollut valmis lähtemään mukaan vuokranmaksajaksi.  
 
Se oli aito iso ongelma, kun lähin halli oli Helsingissä ja hirveä halu oli pelata kunnolla. Petri 
Lohman, Vuokko Majander, Arto Rantakaulio ja Markku Latvanen lähtivät kuitenkin mukaan 
kehittämään uutta harjoittelupaikkaa. Hallin vuokraanhan yksityishenkilö ei saa mitään tukea 
kaupungilta, joten oli pakko perustaa uusi seura vuokra-avustuksia varten. Seura perustettiin 
siis alun perin olosuhteiden luomiseksi.  
 
Rahaa ei ollut yhtään, tyhjästä lähdettiin ja vuokraan piti löytyä varoja. Löytyi 14 henkilöä, 
jotka laittoivat omasta pussistaan 100€ alkupanokseksi. Sillä saatiin hiekkaa ja puuta 
ostettua. Hemmintieltä löytyi vanha konepaja, yhteensä 500 neliön halli. Kesä 2015 kerättiin 
rahoja järjestämällä pieniä kisoja vuokria varten. Vuokratuki kaupungilta oli silloin merkittävä, 
noin 25% koko vuokrasummasta. 
 
Petri Lohmanin kanssa laskettiin tarkkaan, kuinka monta pelaajaa tarvitaan aktiivisesti 
käymään kisoissa, jotta saadaan vuokrat katettua. Hemmintien hallissa ehdittiin järjestää 
mm. arvokisakarsintoja. Petri oli meillä ensimmäinen rahastonhoitaja vähän aikaa ja sitä 
tehtävää jatkoi Kalevi Pahkala. Tulonhankinta perustui täysin kilpailu- ja kahvilatuottoihin. 
Jouduimme kuitenkin lähtemään sieltä kahden talven jälkeen ja siinä vaiheessa kuvioon 
mukaan astui aktiivisesti Veli Hyyryläinen. 
 
Tämä nykyinen paikka oli hitsaushalli, ihan musta ja öljyinen, myös 500 neliötä. Näin 
kuitenkin heti hyvät mahdollisuudet tämän hallin osalta. Näytin Velille itse piirretyn kuvan 
visiosta, millaisen hallin haluaisin. Ranskalainen teema, josta Veli innostui. Kuvat näillä 
seinillä on Velin itsensä ottamia. Mainostoimisto on muokannut ne tapeteiksi. Eiffel-torni, 
Pariisin maisema Eiffelin tornista ja wc-ovien hahmokuvat. Tämän hallin suunnittelu tapahtui 
yhteistyössä Velin kanssa ja hän antoi myös ammattityöntekijöitä avuksi kuukaudeksi, jotta 
saatiin mm. toimisto- ja WC-tilat rakennettua. Samoin uusi sisäänkäynti ja erotukseksi 
pelikentistä korotetut käytävä ja -lattia. Ilman Velin apua tämä ei olisi ollut mahdollista. 
 
Iso juttu ihan alussa oli, että saatiin 14 ihmistä laittamaan rahaa homman aloittamiseen 
Hemmintiellä. Rahat on onneksi myöhemmin palautettu. Alusta saakka ajatuksena on ollut, 
että tehdään yhdessä asioita ja saadaan pelipaikka käyttöömme. Urheilullinen puoli tuli siinä 
sitten mukana. Aika nopeasti jäsenmäärä oli noin 30. Elementit E -areena tuli hallin nimeksi ja 
Veli auttoi ensimmäisten peliasujen hankinnassa, josta olen kiitollinen. Talkoita tämän uuden 
hallin osalta tehtiin silloin yli 1000 tuntia. Niistä yli 100 tuntia mieheen oli ainakin minulla, 
Kalevilla ja Oivalla. Samoin Timolla paljon tunteja maalaamisessa. Olen ylpeä hallista, se 
mikä saatiin aikaan ja on tämä myös visuaalisesti hieno paikka. 
 



Tärkeimpiä henkilöitä alussa oli Petri Lohman ja minä ja tietysti koko silloinen ensimmäinen 
hallitus. Alkuvaiheen suurimmat haasteet liittyvät talouteen, jotta saatiin vuokrat maksettua. 
Alussa meillä oli noin 150 tapahtumaa vuodessa, jossa oli kahvio käytössä. Oivan mukana 
tuli Hemmintielle eläkeläisiä pelaamaan petankkia. Siitä porukasta jäi jäljelle Lilli ja Pirjo ja he 
hoitivat siitä eteenpäin Oivan kanssa kolmestaan kaiken kanttiiniin liittyvän. Ihan valtava 
työmäärä kokonaisuudessaan. Sen takia aikanaan päätettiin, että ovat vapaita 
jäsenmaksuista. Pahkalan Kalevi oli myös tärkeä alkuvaiheessa kahvion osalta. Oli lottovoitto 
saada kilpapelaajien ulkopuolelta ihmisiä hoitamaan tätä puolta. 
 
Paljon me on järjestetty liiton kilpailuja, koska meillä on hyvät olosuhteet. Minulle petankki on 
ollut urheilulaji alusta saakka ja siksi se näkyy nimessäkin. Paras muisto kilpailullisesti 
KUPiin liittyen on seura-SM hopea, mutta tietysti tämä nykyinen halli on kaikkein paras, kun 
saatiin tehdä juuri sellainen kuin haluttiin. Laatu halliin on saatu erinomaiseksi Velin avulla. 
 
Korona oli paha. Se söi kassaa rajusti, kun kilpailuja ei voinut järjestää. Kymmenen kuukautta 
ilman mitään tuloja. Aikaisemmat SM-kisatuotot menivät siinä. Rahoitusidea perustui kolme 
kertaa viikossa järjestettäviin viikkokisoihin sekä kuukausikilpailuihin. Paljon tapahtumia niin 
pienikin yksittäinen tuotto kerryttää vuodessa merkittävästi. 
 
KUP on mielestäni jättänyt jäljen suomalaiseen petankkimaailmaan. Fasiliteetit ovat 
kunnossa ja korkeatasoiset. Pelien kuvaaminen säännöllisesti on aloitettu meillä ja niitä on 
nyt ainakin 600 videota. Alkuvaiheessa pelipaikat tulivat hallissa parhaimmillaan täyteen 25 
minuutissa ilmoittautumisen aukaisemisen jälkeen. Aikapelittömyys oli mielestäni yksi valtti. 
Petankki-Onlinea kehitettiin tavallaan meidän seuran toiminnassa ja varsinaisesti sitä 
testattiin ensimmäisen kerran Iitin SM-viikolla. Ohjelman kehittäjä Petri Taipalvesi oli silloin 
KUPin jäsen ja Arto oli siinä mukana auttamassa Petriä täällä meillä. 
 
Puheenjohtajan homma on aika vaativa. 24/7 on se homma. Itse olen halunnut sitä tehdä ja 
olen kiitollinen, että Petri Turkkila lähti sitä työtä jatkamaan. Tärkeintä on hallin säilyminen.” 
 
 
 
Veli Hyyryläinen haastattelu 7.4.2025 
 
”Siirsimme omaa yritystoimintaa 2015 tänne (Somerotien kulmille) ja silloin meiltä jäi 
vapaata hallitilaa Hemmintielle. Siinä yhteydessä Jarkko kumppaneineen tuli kysymään 
vuokrausmahdollisuutta petankille.  Kun siellä toiminta kävi mahdottomaksi alueen toimijan 
vuoksi, niin meiltä vapautui samaan aikaan tähän halli (2017), jota voitiin vuokrata petankille. 
Olin tyytyväinen, että talkooporukkaa oli mukavasti rakentamassa sekä Hemmintiellä että 
erityisesti täällä Somerotiellä. 
 
Olen mukana tässä siksi, että olen höveli sellaisille ajatuksille, että voin auttaa hyvää 
toimintaa ja harrastuksia. Esimerkkinä mikroautorata, laskettelurinne, minigolf, squash ja nyt 
petanque. Olosuhteet on se juttu. Ensin täytyy olla kunnon olosuhteet, jotta tulee pelaajia. 
Kaikissa näissä olen pyrkinyt vaikuttamaan niin, että olosuhteet mahdollistavat kunnollisen 
harrastamisen. 



Ratapaja Oy omistaa nämä tilat ja onkin sovittu, että palveluksena meille vastavuoroisesti 
pidetään vuosittain Ratapaja Open kilpailu. Ratapaja nimi tulee omasta taustasta, kun 
yritykseni oli rakentamassa ja kunnostamassa rautateitä. Omassa yritystoiminnassa yritän 
olla edelläkävijä ja kehittäjä. Nyt tehdään kouluja ja päiväkoteja. Tuotetta ja tuotantoa 
kehitetään. Näissä harrastuksissakin missä olen mukana tukemassa ja auttamassa muita, 
niin pyrin vaikuttamaan siihen, että olosuhteet ovat hyvässä kunnossa. 
 
Näitä fasiliteetteja ei varmaan olisi, ellen olisi ollut mukana. En euroja laskenut, kun paikkoja 
kunnostettiin petankille. Haluan olla tukemassa marginaalilajeja, jossa ei ole isoja volyymeja. 
Toivon ryhdikästä toimintaa. Kun vetäjät ovat ryhdikkäitä niin muutkin toimijat ovat 
ryhdikkäitä. Haluan auttaa ja tukea toimintaa, mutta itse lajiin en tietenkään halua puuttua. 
Arvostan talkootyötä, olen itsekin tehnyt omissa harrastuksissa paljon talkoita. Itsellä ei ole 
petankkitaustaa vaan tutustuin kilpapetankkiin vasta tässä yhteydessä. 
 
Osaamisen kehittäminen on kaikessa tärkeää. Kun on osaamista ja sääntöjä noudatetaan, 
osaaminen kehittyy automaattisesti. Jatkuvuus on tärkeää. Vuosikello ajattelu on tärkeää, se 
auttaa sitoutumisessa. Ellei ole sitoutunutta toimintaa niin toiminta hiipuu ja eikä enää 
samalla tavalla noudateta sääntöjä. Ja näin jatkuvuus on uhattuna. Lajia olen tehnyt tutuksi 
tuomalla kaupungin valtuustoa tänne pelaamaan ja kokeilemaan lajia, koska hehän eivät 
tiedä mistä on kysymys. Kyse on myös samalla suhdetoiminnasta. 
 
Petankki on hyvä yhteisöllinen laji. Sen avulla voidaan opettaa myös lapsille ja nuorille 
yhteisöllisyyttä, tasavertaisuutta. Koulujen kanssa kannattaa tehdä yhteistyötä, järjestää 
vaikka säätiön avulla bussikuljetuksia, jotta pääsee tutustumaan uuteen lajiin. Jatkossa näen 
itseni jonkinlaisena taustavaikuttajana, ei minusta petankistia tule jatkossakaan. Hengessä 
olen mukana. On muuten hieno juttu, että uusia lajeja on tullut käyttämään hallia. Sieltähän 
voi tulla vaikka uusia harrastajia petankkiin. Joskus pienetkin asiat ovat merkityksellisiä, jotta 
harrastustoiminta säilyy. Yhteistyö eri lajien kanssa on suotavaa, jos olosuhteet sen 
mahdollistaa. 
 
Elämänkatsomukseltani olen pyrkinyt avittamaan, jos se vaan on ollut mahdollista.” 
 
 
 
Tämä on kooste seuran toiminnasta kymmenen vuoden ajalta (versio 1). 
Tästä puuttunee tietenkin vielä oleellisia tapahtumia ja toimia. 
Täydennetään yhdessä tätä tarinaa kuluvan juhlavuoden aikana. Sitä varten 
kerro näkökulmia, anna kuvia, listaa tapahtumia, korjaa mahdollisia virheitä, 
huomaa oleellisia puutteita jne. 
 
Lappeenrannassa 9.5.2025 Risto Pietiläinen 
 
JK. Paljon on tapahtunut sen jälkeen kehitystä, kun itse olin perustamassa Kouvolaan 
ensimmäistä lajin seuraa 1988, silloin talviharjoittelu tapahtui pesäpallostadionin katsomon 
alla matalassa vinokattoisessa hiekkalaatikossa. 


